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Protokół Nr XL/22 
z XL sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 2 marca 2022 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 16:13.  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Przewodniczący Rady Miejskiej       - Juliusz Brant 
-     Radni  
-     Burmistrz MiG                                  - Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                              - Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                               - Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM w Rynie sp. z o.o.    - Juliusz Leczycki 
-     Kierownik MGOPS                           - Ewa Modzelewska                           
-     Dyrektor RPEKiT                             - Marta Dąbrowska                                       
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 24 stycznia br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  
    awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  
7. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i   
    Narkomanii za 2021 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 14 przy  
    ul. M.Kopernika 7 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 1 
 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 przy  
     ul. Konrada Wallenroda 6 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty.  
     Druk 2 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 przy ul.   
      Konrada Wallenroda 8 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 3 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych   
      dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 4 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
      zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działki o numerach    
      ewidencyjnych 423 i 424. Druk 5 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
      zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach geodezyjnych 101/15,  
      118/17,118/18, 121/17 i 121/18 położone w obrębie geodezyjnym Rybical, gm. Ryn – w części   
      obejmującej działkę o numerze ewidencyjnym 101/44, obręb Rybical, gmina Ryn. Druk 6 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
      Giżyckiemu. Druk 7 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30   
      października 2019 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od   
      nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. Druk 8 
16. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa   
      Warmińsko -  Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura   
      Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2022. Druk 9 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 10 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
      2022- 2028. Druk 11 
19. Apel Rady Miejskiej w Rynie. 
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20. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
21. Zamknięcie posiedzenia.                           

Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 
prawomocność obrad, w których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni: Pani M. Owczarek,  
Pan R. Szewczyk. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
1/ Pan J.Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad - po pkt 18 – 
   o „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego planu   
   zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej teren przy ulicy Ratuszowej –   
   nabrzeże - Druk 13 
 
2/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – wniósł o rozszerzenie porządku obrad - po pkt 2 -  
    o „Oświadczenie w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą w związku z agresją Rosji.” 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o: Oświadczenie w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą w związku z agresją 
Rosji .  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad   o „ Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej teren przy ulicy 
Ratuszowej – nabrzeże ” - Druk 13 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad   o „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej teren przy ulicy 
Ratuszowej – nabrzeże - Druk 13 
 
Ad.3  Oświadczenie w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą w związku z agresją Rosji. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - W niedzielę odbyła się modlitwa ekumeniczna w 
Giżycku. Byliśmy tutaj z panem Burmistrzem obecni na tej modlitwie. I rozpoczął ją pastor, który 
powiedział, że płacimy w tej chwili, ponosimy grzech i płacimy za zaniechania. I myślę, że miał tu 
wielką rację, ponieważ od 2014 roku, kiedy wprowadzono pierwszych, tak zwanych zielonych 
ludzików na Krym, to właściwie no trzeba powiedzieć wprost. My, no bo my jesteśmy w tej zachodniej 
Europie, jesteśmy członkiem Unii Europejskiej, jesteśmy członkiem NATO, więc nie zrobiliśmy 
właściwie nic. Doprowadziliśmy do tego, że ten pan, który przez wielu jest nazywany rosyjskim 
Hitlerem, uznał że można działać dalej. I dzieje się to, co teraz się właśnie dzieje. W związku z tym, 
proponuję abyśmy przyjęli apel. Nie ma tu nad czym się zbytnio rozwodzić, ponieważ sprawa jest 
oczywista. Nie wyobrażam sobie, żeby ktoś z obecnych tutaj na tej sali, mimo tego, że wiecie, że 
jestem i uznaję zdanie każdego, niemniej jednak nie wyobrażam sobie, żeby ktoś miał inne zdanie, 
jak zdanie potępienia wobec tego, co Rosjanie robią na terenie Ukrainy. Wobec czego odczytam 
oświadczenie, które proponuję żebyśmy przyjęli. „Oświadczenie Rady Miejskiej z dnia 2 marca 2022 
roku, w sprawie wyrażenia solidarności z Ukrainą, w związku z agresją Rosji. Na podstawie Statutu 
Gminy Ryn, Rada Miejska w Rynie wyraża pełną solidarność z narodem ukraińskim, wobec agresji 
Rosji na Ukrainę w dniu 24 lutego 2022 roku i pogwałceniem zasady suwerenności oraz prawa do 
samostanowienia narodów, zgodnie z wartościami cywilizacji zachodniej. Nie możemy pozostać 
obojętni wobec zamachu na suwerenność Ukrainy, naszego sąsiada, który jest niepodległym, 
suwerennym i demokratycznym państwem. Działania Rosji burzą ponad 30 lat pokoju w Europie po 
upadku komunizmu. Nie wyrażamy zgody na zabijanie niewinnych ludzi i niszczenie dorobku pokoleń. 
Integralność terytorium Ukrainy, nienaruszalność jej granic i prawo do samostanowienia, są źródłem 
bezpieczeństwa całej Europy, Polski oraz naszej gminy. Powyższe stanowisko zostanie przekazane 
Prezesowi Rady Ministrów, Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu, ambasadzie Ukrainy w Polsce, 
ambasadzie Rosji w Polsce”.  
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie - Oświadczenie w sprawie 
wyrażenia solidarności z Ukrainą w związku z agresją Rosji. 
 
Oświadczenie zostało został przyjęte jednogłośnie - stanowi  załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 24 stycznia br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.5  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
          w okresie między sesjami. 
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - Szanowni państwo. Zaczęliśmy tak smutno tą naszą 
sesję. Odszedł od nas Stanisław Bojarski. Wszyscy zapewne go znaliście. Był radnym w kadencji 98-
2002 Rady Miejskiej w Rynie. Był Przewodniczącym Rady Miejskiej, był wieloletnim radnym Rady 
Powiatu, był członkiem Zarządu, Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu. Ale też był dobrym 
człowiekiem. Dzięki jemu, właściwie tylko dzięki Stanisławowi, stowarzyszenie, które prowadzi 
warsztaty terapii zajęciowej i ŚDS otrzymało duże pieniądze od ówczesnego Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego, które spowodowały, że został wyremontowany budynek, stanowiący wcześniej 
magazyny. I powstał tam Środowiskowy Dom Samopomocy, gdzie w tej chwili jest 20 podopiecznych. 
To jest tylko i wyłącznie zasługa Stanisława Bojarskiego. Był działaczem, był osobą znaną. Nie znam 
osób, które by Stanisława nie lubiły. Traktował mnie jak syna, więc mam taki zupełnie osobisty 
stosunek do tego. Bardzo prosiłbym państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy Stanisława 
Bojarskiego. 
 
Rada Miejska w Rynie minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego Pana Stanisława Bojarskiego. 
 
Pani B. Bojarska - podziękowała w imieniu całej rodziny, za współczucie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  
1/ 13 lutego odbyło się otwarcie muzeum w naszym RPEKiT-cie po remoncie. Także, kto z państwa 
radnych nie był, bardzo zapraszam, bo bardzo fajnie to wygląda. Zasoby te, które muzealne 
posiadamy, oczywiście nie w całości, zostały wystawione w sposób taki dobry do odbioru dla tych, 
którzy tam są. Więc zapraszam, żeby to zobaczyć. 
2/ Wczoraj odbyło się zebranie z sołtysami naszej gminy. Była tutaj mocna dyskusja, dotycząca 
obiegu zwłaszcza dokumentacji. Myślę, że pan Burmistrz tutaj wyjaśnił wszystko sołtysom. Także, 
wyszli stąd z wiedzą dużo większą. Na razie nie ustaliliśmy tak na 100%, gdzie będą dożynki w tym 
roku, ale wstępnie jest deklaracja pań. Więc, poczekamy tylko na oficjalne potwierdzenie.  
 
Ad.6  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między     
          sesjami. Sprawozdanie  - stanowi  załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - 
 
1/ 3 lutego uczestniczyłem w Powiatowej Radzie Rynku Pracy. Jestem jej członkiem i to chyba było 
pierwsze (...) To chociaż nie. Te to akurat było zdalne posiedzenie. Natomiast, wcześniejsze było 
pierwsze od dłuższego czasu, gdzie się odbywało tradycyjnie. 
2/ W dniu 8 lutego uczestniczyłem w spotkaniu w Lokalnej Grupie Rybackiej. Tam było, ogólnie 
mówiąc spotkanie, w sprawie szlaków, promocji, ustalania szczegółów, ponieważ tam jest program 
realizowany. 
3/ W dniu 9 lutego byłem w Nadleśnictwie Giżycko, w sprawie szlaków fortyfikacji. Tu chodzi o to, że 
mamy na naszym terenie (...) Powstaje taka idea, żeby powstała ścieżka tych szlaków fortyfikacji nie 
u nas, tylko w powiązaniu z innymi gminami. No, my mamy zgłoszone bunkry w Grzybowie i w 
Koronowie oraz nad Kanałem Szymońskim. Tam jest, bateria była przeciwlotnicza i tam są jeszcze te 
stanowiska. No problem polega na tym, że to nie są nasze tereny i nie bardzo możemy wnioskować, 
remontować. 
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I próbujemy z Nadleśnictwem znaleźć jakieś rozwiązanie, żebyśmy mogli, no być beneficjentem tych 
środków. No, jakaś nić porozumienia jest, ale jeszcze myślę, że będzie daleko. W dniu 11 lutego 
odbywało się, odbyło się spotkanie w KZN Północ. To takie było omówienie spraw, związanych 
z ewentualnym budownictwem. W dniu 13 lutego było otwarcie, to co już pan Przewodniczący 
powiedział, muzeum. Kto nie był, niech żałuje. Myślę, że warto było tam być, żeby zobaczyć takie, 
takim pierwszym spojrzeniem, jak to wszystko fajnie zostało ułożone i jak wyeksponowane.  
4/ W dniu 24 lutego, też w naszym Centrum Kultury czyli w RPEKiT-cie, odbyło się takie pierwsze 
spotkanie z historią. Gościem był pan Marek Podskalny, więc no warto było też przyjść. Mówił o 
książce, przede wszystkim o książce oczywiście, która jest u nas w Rynie, Ryn znany i nieznany. 
Ale nie tylko. Także wiem, że takie pani Dyrektor tu zapowiedziała, że to będą spotkania cykliczne. 
Zachęcam. Zachęcam naprawdę, do odwiedzenia, do przyjścia, do zobaczenia. 
4/ W dniu 27, to co już wspomniał pan Przewodniczący,  o ile dobrze pamiętam, to była niedziela. 
Właśnie byliśmy, w kościele na takiej mszy ekumenicznej. No msza, trudno powiedzieć czy to była 
msza, ale na pewno takie spotkanie. Właśnie miało na celu poparcie działań Ukrainy, 
wsparcie Ukrainy. No i oczywiście to, co było ujęte w apelu. No niestety, potępienie, tak by trzeba 
było to powiedzieć, Rosji. Później na placu, tutaj na tym trakcie takim do jeziora, było spotkanie. 
Było wie(...) Moim zdaniem, było wiele osób, które popierały, poparły Ukrainę. 
5/ No i to, co mówił pan Przewodniczący, również wczoraj odbyło się spotkanie z sołtysami. Było z 
początku wiele niejasności, ale myślę, że udało się rozwiać wszystkie wątpliwości. Jeżeli nie, to  
jeszcze będziemy takie spotkania kontynuowali. Myślę, że to było bardzo dobre spotkanie, bo dawno 
żeśmy się nie spotykali, w związku z tą pandemią i nie było okazji nawet porozmawiać. Także, to 
wszystko. Dziękuję bardzo. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – no to jeszcze dodam, że pierwszy raz od bardzo 
długiego czasu, była bardzo wysoka frekwencja na tym spotkaniu. Bo naprawdę, niewielu sołtysów 
zabrakło, żeby było 100%. 
 
Ad.7  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  
          stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu      
          terytorialnego. Sprawozdanie  - stanowi  załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Nie wniesiono uwag do powyższego sprawozdania. 
 
Ad.8  Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   
         Alkoholowych i Narkomanii za 2021 rok. Sprawozdanie  - stanowi  załącznik nr 5  
        do niniejszego protokółu. 

 
Pani E. Kowalewska – pracownik UMiG - Sprawozdanie zostało wykonane na podstawie realizacji 
zadań z Gminnego programu profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych oraz Gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii. I tak, w ramach pierwszego działania, czyli prowadzenie 
profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, został zakupiony w 21 roku, film interaktywny, 
dotyczący uzależnienia młodzieży od komputera i internetu. A także drugi film, dotyczący 
uzależnienia młodzieży od alkoholu. I film ten został udostępniony na stronie miasto.ryn, na naszym 
Facebooku i został przekazany do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego i do Regionalnego Parku 
Edukacji Kultury i Turystyki. I w ramach takich działań profilaktycznych, zostały także dofinansowane 
programy dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Rynie, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie, 
Regionalnego Parku Edukacji Kultury i Turystyki, świetlicy wiejskiej w Krzyżanach i fundacji 
Antidotum. I łączny koszt dofinansowania na programy profilaktyczne, to 36052,67 zł. W ramach 
drugiego zadania, czyli udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 
psychospołecznej i prawnej, kontynuowano działalność punktu konsultacyjnego z terapeutą 
uzależnień. I w 21 roku, z poradnictwa w punkcie konsultacyjnym skorzystało 27 osób. Prowadzono 
także Miejsko-Gminną Komisję do Spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Odbyło się 12 
posiedzeń komisji, podczas których przeprowadzano rozmowę ze zgłoszonymi osobami 
potrzebujących pomocy, a także członkami ich rodzin. Łącznie, wystosowano 53 zaproszenia, 
wezwania na posiedzenia komisji, z czego 13 osób stawiło się osobiście na tych posiedzeniach. 
I wobec takich osób, które po 3-krotnym wzywaniu na komisję nie stawiły się, nie reagowały na 
propozycje pomocy, zostały wysłane wnioski o leczenie odwykowe do Sądu Rejonowego w  
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Giżycku. I w 21 roku, skierowano 9 takich wniosków. Łączny koszt wynagrodzenia członków Miejsko-
Gminnej Komisji do Spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a także terapeutki 
uzależnień, w 21 roku wyniósł 15840,00 złotych. Trzecie zadanie z programów, to zwiększenie 
dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i współuzależnionych. 
No i w ramach tej pomocy, działa u nas w Urzędzie punkt konsultacyjny z terapeutką, w każdą 
środę w godzinach 16.00 - 19.00. W przypadku, gdy były ogłoszone obostrzenia, to pani terapeutka 
prowadziła konsultacje telefonicznie. W ramach czwartego zadania, czyli wspomaganie 
działalności instytucji, stowarzyszeń i organizacji pozarządowych, został przeprowadzony otwarty 
konkurs ofert na realizację zadań publicznych, w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych, a także przeciwdziałania narkomanii. I w ramach profilaktyki problemów alkoholowych, 
przekazano dotację, w kwocie 27000,00 zł, dla następujących stowarzyszeń: Ludowy Uczniowski 
Klub Sportowy Ołów Ryn, Stowarzyszenie Sportowe i Rekreacyjne w Rynie, a także Ryńskie 
Stowarzyszenie Integracji Przyjaciół Osób Niepełnosprawnych Dar Serca w Rynie. W ramach zadań 
publicznych, w zakresie przeciwdziałania narkomanii przekazano dotację, w wysokości 17000,00 
złotych dla Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego Ołów, a także Stowarzyszenia Sportowego 
i Rekreacyjnego w Rynie. I teraz ostatnie z zadań z Programu Profilaktyki, to wydawanie opinii, w 
sprawie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, prowadzonych na terenie miasta i gminy Ryn. 
I w 21 roku, do budżetu gminy wpłynęły opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych, w wysokości 186467,11 zł . I było to 40 punktów sprzedaży napojów alkoholowych, w 
tym 17 posiadających zezwolenia na sprzedaż napojów poza miejscem sprzedaży, czyli sklepy i 23 
posiadające zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w miejscu sprzedaży, czyli gastronomia. 
No i na koniec, takie łączne wykorzystanie budżetu, w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w 21 roku, to 133865,55 zł, a w zakresie przeciwdziałania narkomanii 
18330,00 zł.  
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 14   
          przy ul. M. Kopernika 7 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie     
          bonifikaty. Druk 1 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - To znaczy, ja może tak ogólnie powiem o (...) Bo to są trzy kolejne, 
dwie kolejne jeszcze, czyli 3 razem. Dotyczą praktycznie sprzedaży. Uchwały są w tej chwili 
niezbędne, bo jak pamiętacie, zmieniliśmy państwu poprzednią uchwałę, gdzie były wyznaczone 
lokale już wcześniej, gdzie mogą być, które mogą być sprzedane. Natomiast teraz, za każdym razem, 
jeżeli ktoś wystąpi z wnioskiem o sprzedaż lokalu, Rada będzie musiała już się konkretnie 
ustosunkować do tego, czy sprzedajemy, czy nie. My akurat, nie widzimy kłopotu. 
Można by było te lokale sprzedać. No i tutaj jest wniosek. No, o nazwiskach nie mogę mówić, więc nie 
będę mówił. Jest wniosek z ulicy Kopernika. Ja tylko może powiem, że ten pierwszy lokal, to jest 
bonifikata 80%, bo budynek był wybudowany po 45 roku. 80% bonifikaty, jeżeli chodzi o sprzedaż. 
Dziękuję.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 14  przy ul. M. Kopernika 7 w Rynie 
stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 1 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/312/22 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 przy   
          ul. Konrada Wallenroda 6 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie   
            bonifikaty. Druk 2 

 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - sytuacja jest analogiczna. Bonifikata, w wysokości 70% mimo, że 
budynek jest wybudowany przed 45 rokiem, bo tak by było 90. Ale w budynku były przeprowadzone 
remonty powyżej 10000,00 złotych, więc 20% bonifikaty mniej. Czyli, lokal będzie sprzedany z 
bonifikatą. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 przy ul. Konrada Wallenroda 6 w Rynie 

stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 2 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/313/22 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4     
            przy ul. Konrada Wallenroda 8 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie   
            bonifikaty. Druk 3 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  to jest analogiczna sytuacja, jak powyżej, czyli 70% mimo, że 
budynek sprzed 45 roku. Jednak remonty były wykonywane i bonifikata 70%. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 przy ul. Konrada Wallenroda 8 w Rynie 

stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 3 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/314/22 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji   
           uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 4 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - projekt uchwały, w sprawie przyjęcia Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie. 
Jest pierwszym etapem, który pozwoli nam uporządkować i zaktualizować nasze uchwały, związane z 
przyznawaniem stypendium Burmistrza. Jeżeli państwo przyjmiecie dzisiaj ten projekt uchwały, na 
następnej sesji prawdopodobnie przedstawiamy państwu projekt uchwały, zaproponujemy jakie 
warunki należałoby spełnić, aby otrzymać stypendium Burmistrza. Jest to związane również ze 
zmieniającym się prawem. Chcemy, żeby wszystkie nasze uchwały były aktualne i jasne dla 
wszystkich odbiorców. 
 
Pani E.Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - że opinia komisji jest pozytywna. 
 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Rynie”. Druk 4 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/315/22 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
           zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działki o numerach    
           ewidencyjnych 423 i 424. Druk 5 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  tu macie państwo dołączoną mapę. Mam nadzieję, że 
zlokalizowaliście miejsce. Jeżeli nie, to jest teren, no byłej Sośnicy mogę tak powiedzieć. Z tym, że 
podzielony na prawie na pół, no. Bo te działki zostały podzielone, mają 2 różnych właścicieli. I to jest 
ta część działki, która jest bliżej nie Rynu, tylko kolejnego ośrodka wypoczynkowego. 
Wprawdzie jest Plan Zagospodarowania Przestrzennego, ale on mówi o domkach letniskowych. 
Natomiast, nowi inwestorzy mają inny pomysł. Z wstępnych oczywiście rozmów wynika, że 
możemy ewentualnie na takie rozwiązania się zgodzić. No, ale diabeł tkwi w szczegółach. 
Zobaczymy, jak to będzie wyglądało, jak już będzie koncepcja przedstawiona. No będziemy wtedy 
pilnowali, żeby to jakoś tam wyglądało. Także, to jest ten teren byłej Sośnicy. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Ryn w części obejmującej działki o numerach ewidencyjnych 423 i 424. Druk 5 
 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/316/22 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
           zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach geodezyjnych   
          101/15, 118/17, 118/18, 121/17 i 121/18 położone w obrębie geodezyjnym Rybical, gm.   
          Ryn – w części obejmującej działkę o numerze ewidencyjnym 101/44, obręb Rybical,   
          gmina Ryn. Druk 6 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  tutaj też oczywiście był plan. I inwestorzy, właściciele (...) Ten plan 
był sporządzony wiele lat temu.  Jednak nie odpowiada on w tej chwili ich oczekiwaniom. 
Z wstępnych rozmów wynika też, że możemy dopuścić takie rozwiązanie, jakie oni przyjęli. 
Zobaczymy jak to będzie wyglądało. To jest Skorupki Owczarnia nad kanałem. Jeżeli ktoś ma kłopoty 
ze zdefiniowaniem tego miejsca, to jest dokładnie, jak się jedzie do kanału, jest most po prawej 
stronie, jadąc oczywiście od strony Rynu, po prawej stronie kanału, tak troszeczkę może nie w tej 
pierwszej części, tylko troszeczkę dalej, znajdują się te działki. 
 
Pani E. Fitza - Gwoli ścisłości, co do poprzedniego punktu i do obecnego. Taka olbrzymia prośba, 
żebyśmy zwracali uwagę, jak te plany faktycznie będą wyglądać. Tak samo, jak w przypadku tego 
terenu Sośnicy, jak i tutaj, no żeby to nie były molochy, których później będziemy żałowali. Bo ja 
rozumiem, inwestycje inwestycjami, tylko żeby to wszystko było spójne i wyglądało, żebyśmy nie 
stracili tej swojej mazurskości i wyglądu naszego miasteczka, które ma być Cittaslow. Przypominam, 
bo jesteśmy w tej sieci, żeby to gdzieś tam się po prostu, nie zatraciło, a miało wszystko ręce i nogi. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  pilnujemy tego, ponieważ to znaczy nie tylko my tego pilnujemy. 
Bo, żeby uzgodnić taki Plan Zagospodarowania Przestrzennego, to muszą wszyscy święci po kolei, 
tak zwani, uzgodnić. Między innymi RDOŚ, który no nie dopuści jakiś takich zmian, które nie 
będą odpowiadały środowisku, dla terenu. Ale tak, powiem szczerze, że uzgadnianie takich Planów 
Zagospodarowania Przestrzennego nie jest łatwe. Ponieważ inwestorzy mają jakieś wygórowane 
oczekiwania i nie ma co im się osobiście dziwić, bo no mam swoją działkę i chciałbym zrobić tam to, 
co bym chciał. No, ale my się nie zawsze na to zgadzamy, tak. Więc, to są takie dosyć trudne 
negocjacje. Ale mamy również, jak wiecie pewnie państwo, naszą wewnętrzną Komisję 
Urbanistyczną. Więc taki plan, który już został opracowany, nawet z nami już uzgodniony w sensie 
wyglądu, o tak powiem, jakby to miało wyglądać, to i tak trafia na Komisję Urbanistyczną. To są 3 
osoby, które posiadają odpowiednie uprawnienia, żeby wypowiadać się na ten temat. No i zgłaszają 
oczywiście, swoje uwagi. I jest tych uwag, proszę mi wierzyć, bo ostatnia się odbyła chyba z tydzień 
temu. Jest tych uwag naprawdę sporo. Bo my nie jesteśmy fachowcami, tak. Ja mogę powiedzieć, że 
wysokość budynku nie może być większa niż. I trzymajmy się. Czy o kondygnacjach powiemy, o 
wysokości. Niemniej jednak, nim się znajdą rozwiązania techniczne. No i tutaj właśnie ma, mają 
komisję, pytają tych urbanistów i proszą o wyjaśnienie. I mają często, gęsto uwagi, które są 
uwzględniane oczywiście. To są uwagi. No nie zawsze trzeba je uwzględnić, ale no raczej to się nie 
zdarza, żeby przynajmniej te główne, najważniejsze rzeczy nie były wzięte pod uwagę.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – wszelkie zmiany dotyczące zagospodarowania 
przestrzennego, zwłaszcza na działkach, które są w rejonie czy w pobliżu naszych jezior, no przez 
Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w ostatnim czasie są mocno, mocno ta Dyrekcja się temu 
przygląda. Więc tam, jakieś takie zmiany zrobić, które raz, że to o czym pani Elza mówiła, żeby 
zeszpeciły u nas krajobraz, a dwa, no że rzeczywiście czasami mają inwestorzy, właściciele tych 
działek takie pomysły, że właściwie to tylko Regionalna Dyrekcja może ich zatrzymać. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  jest taki plan zagospodarowania przestrzennego, który notabene już 
przeszedł przez Radę, został zatwierdzony przez Radę. I jak ja przyszedłem do pracy, to on był w 
trakcie opracowywania. I został zaskarżony przez prokuratora, ze względu właśnie, że na wysokość 
budynku. Że wydawało się, że w tamtej okolicy, mimo że RDOŚ, wszyscy po kolei uzgodnili, on był 
moim zdaniem, akceptowalna ta wysokość. Niemniej jednak nie. Pan prokurator zaskarżył, sąd 
uchylił i jesteśmy już chyba czwarty czy piąty rok, w trakcie opracowywania kolejnego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Także, to nie jest takie proste. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego działki o numerach geodezyjnych 101/15, 118/17, 118/18, 121/17 i 121/18 położone w 
obrębie geodezyjnym Rybical, gm. Ryn – w części obejmującej działkę o numerze ewidencyjnym 
101/44, obręb Rybical,gmina Ryn. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/317/22 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
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Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej   
              Powiatowi Giżyckiemu. Druk 7 

 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - to jest uchwała, o którą zabiegałem. Inwestycja, o którą zabiegam i 
zabiegałem od wielu, wielu lat, jeszcze nawet nie będąc burmistrzem, tylko radnym. To jest, chodzi tu 
o ulicę Zamiejską i Wiejską. Tam się rozbudowuje ta część Rynu. Chodników nie ma, samochody 
jeżdżą dosyć szybko i jest tam, no niebezpiecznie. No nie było do tej pory takiej woli, no niby 
obiecywane było, że zrobimy, zrobimy. No, ale udało się. Tylko, że musimy sporządzić, pomóc 
sporządzić ten projekt, no i wykonać tą część inwestycji. To też domknie, w jakiś sposób inwestycję, 
która w tym roku też będzie miała swój ciąg dalszy, czyli tej drogi Ryn-Rudówka do skrzyżowania 
w Szymonce. Ponieważ jak dobrze pójdzie, mówię jak dobrze, bo wykonawca jest mi dobrze znany i 
wam pewnie też. Nie będę teraz już na forum mówił. I tam są jakieś kłopoty już. Ale mam nadzieję, że 
inwestycja będzie wykonana. Więc, tu byśmy domknęli jak gdyby ten, tą drogę. Byśmy już tą część 
mieli skończoną. To są prośby, tu były pisane pisma. Ja nie wiem. Kto pamięta w poprzednich latach, 
na sesji pojawiały się pisma tych mieszkańców, z prośbą o wykonanie chociaż jakiegoś chodnika, 
oświetlenia. To oświetlenie, tak w niewielkiej części, no w niewielkiej, no zakładałem że w ogóle nie 
było, więc w jakieś części zostało wykonane. Niemniej jednak, to jest wszystko prowizorka. To trzeba 
zrobić po prostu, dobrze, konkretnie. Zaprojektować, zrobić oświetlenie, zrobić chodniki. No i wtedy 
będzie po prostu, najzwyczajniej ładniej i bezpiecznie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  ponieważ jest to droga, którą jeżdżę do domu, więc 
czasami pieszy na poboczu, który jeszcze omija drzewo rosnące w skrajni jezdni, no to tam czasami 
trzeba się gimnastykować. Zwłaszcza jeszcze, jak jedzie auto z naprzeciwka. Bo sama droga w sobie 
jest wąska, jeszcze drzewa i brak chodnika. Jest to droga niebezpieczna. Więc myślę, że czas 
najwyższy, żeby została zrobiona. 
 

Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 7 
 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/318/22 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
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Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia   
           30 października 2019 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego   
           i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za   
           inkaso. Druk 8 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest związane ze zmianą sołtysa w miejscowości Prażmowo. 
I tylko tyle, tego ta zmiana dotyczy. 
 

Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie 
poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz 
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/319/22 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 

Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa     
          Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem   
          Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2022.  
          Druk 9 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest taka tradycyjna, jak co roku podejmowana uchwała, w sprawie 
wspomożenia utrzymania tego biura. W tym roku to jest, ona jest to na porównywalnym poziomie. 
W tym roku, to jest 1240,00 złotych.  
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – ta uchwała jest przez nas podejmowana co roku. 
Pieniądze nie są znaczne , a z tego, co wiem, bo rozmawiałem z Marszałkiem Województwa, te biuro 
tam musi po prostu istnieć, żebyśmy mieli swojego, swoich ludzi i bliskich dostęp, zwłaszcza do tego, 
co się dzieje w zakresie przydzielanych tam pieniędzy. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko- Mazurskiego na 
dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2022. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
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Uchwała Nr XL/320/22 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Władysław Nowikowski 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
 
Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 10 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła proponowane zmiany do budżetu. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XL/321/22 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 
Ad.19  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na   
            lata 2022- 2028. Druk 11 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2022- 2028. Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/322/22 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 

Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego planu   
           zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej teren przy ulicy   
           Ratuszowej – nabrzeże - Druk 13  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  tak naprawdę to jest zmiana, bo już taka uchwała podobna była 
przyjęta. Tylko to obejmowały tereny (...) Bo tu chodzi, krótko mówiąc, o ten trakt spacerowy. I tam, to 
miejsce, gdzie ma powstać ewentualnie stacja paliw. No i okazało się, że działka, ta działka na 
samym nadbrzeżu, może nie wystarczyć do zagospodarowania pod ten CPN. CPN, przepraszam, to 
stara nazwa, czyli stację paliw. Jeszcze pamiętam, więc kiedyś były tylko CPN-y. Więc i jest potrzeba 
rozszerzenia o tą działkę, gdzie jakby ją zdefiniować. Jak jest teraz ten nowy pensjonat wybudowany, 
niedaleko pokoju, jest pensjonat i obok tego pokoju taki wyremontowany nasz budynek. I o tą część 
tak naprawdę chodzi, żeby to można było wpisać, no żeby tam to było postawić budyneczek do 
obsługi stacji paliw. O tak powiem. Ewentualnie oczywiście. Bo zobaczymy, jak to będzie wyglądało. 
Ale myślę, że no na tym się skończy. Może się, mogą się tu nie zmieścić na tym terenie, więc pewnie 
będzie trzeba ten teren zagospodarować. I tak naprawdę, ta zmiana dotyczy tego, żeby do tego 
poprzedniego planu dorzucić jeszcze tą działkę i już, za jednym tak zwanym zamachem, zrobić to 
wszystko. 
 

Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XL/323/22 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 

Ad.21 Apel Rady Miejskiej w Rynie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – swego czasu, pamiętacie państwo, wpłynął do nas 
apel Rady Miejskiej w Węgorzewie. Ja go za chwilę odczytam, projekt nasz, ale powiem tak. Od 
szkoły podstawowej i prywatnie i służbowo, związany byłem z wodą. Tak żeglarsko, jak i motorowo. 
Swojego czasu choćby, z obecnym tutaj Zbyszkiem Biziewskim, na Omegach jeszcze wtedy 
opłynęliśmy całe Mazury. Ale były to zupełnie inne czasy. W dniu dzisiejszym, przy kilkuset, a może 
nawet milionowym ruchu obywateli i kilkuset jednostkach pływających, gdzie jest niestety, bardzo 
wiele jednostek takich, które są jednostkami morskimi, dopuszczonymi do żeglugi na wodach 
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śródlądowych. I na ogół, w 90 paru % jednostki te posiadają toalety, z bezpośrednim odejściem do 
jeziora. Więc, są też toalety chemiczne. Wielokrotnie widziałem to na własne oczy, kiedy z jachtu, czy 
z motorówki ta toaleta była wynoszona i to co było w niej, było wylewane na brzeg. Nie stanowi to 
żadnej różnicy, czy oni wylaliby to do wody bezpośrednio, czy na brzeg, bo to wszystko i tak trafiło do 
jeziora. Więc, taka czystość jezior, jak jest nasz Ołów, jest rzeczą niespotykaną na Mazurach. 
Pamiętacie państwo dawne czasy, kiedy jeszcze był tak zwany tutaj wypływ, kiedy z mleczarni coś 
tam wypływało i ciągle coś tutaj się działo. Ale ja pamiętam jeszcze czasy, kiedy żeby napić się wody, 
to wystarczyło za burtę czerpakiem sobie zaciągnąć. Nikt w żadnych butelkach nie woził wody, nikt 
nie szukał po sklepach, żeby taką wodę kupić. Piło się wodę z jeziora. No, teraz już bym się nie 
odważył. Stąd ten apel. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał projekt apelu o zaostrzenie przepisów, 
dotyczących problemu zanieczyszczenia Wielkich Jezior Mazurskich, poprzez spuszczanie 
nieczystości ciekłych z jachtów oraz innych jednostek pływających, do wody. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  ja myślę, że tutaj dość istotną sprawą, jeśli nie 
najważniejszą jest to, że w dniu dzisiejszym nie ma nad tym nikt żadnej kontroli. Mimo tego, że 
choćby nawet w naszej Ekomarinie jest stanowisko, gdzie można zrzucić ścieki, to tak naprawdę jest 
dla mnie rzeczą niepojętą, że ktoś kto ma za potężne pieniądze jacht motorowy, czy żaglowy i on 
biega z tą skrzyneczką i to, co tam wyprodukuje gdzieś wylewa do jeziora, albo na brzeg. No, brak 
rozumu. Ale niestety, my tu mieszkamy, my później z tym zostajemy, my z tym żyjemy. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –   poddał pod głosowanie projekt apelu o zaostrzenie 
przepisów, dotyczących problemu zanieczyszczenia Wielkich Jezior Mazurskich, poprzez 
spuszczanie nieczystości ciekłych z jachtów oraz innych jednostek pływających, do wody. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania apel został podjęty jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Apel stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk 
 

Ad.22  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –   wiele pytań tu płynie do nas, do państwa radnych 
pewnie też, do pana Burmistrza najwięcej. On tutaj prowadzi taką już wojnę z urzędami, ze 
wszystkimi, dotyczącymi tego co dzieje się na naszej granicy i tych ludzi, którzy do nas już dotarli i 
pewnie jeszcze więcej do nas dotrze. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  tak na razie, bardzo tak, kilka takich ogólnych informacji, bo może 
ktoś tam będzie słuchał, a nie wie o tym. Wojewoda zarządził, że (...) Może inaczej. Mogą powstać 
punkty, które przyjmują uchodźców. Jednak, żeby Wojewoda podpisał tą umowę, punkty muszą 
przyjąć co najmniej 20 osób. Pozostałe miejsca, pensjonaty, które nie mają tych 20 osób, no niestety 
nie dostaną żadnej, na razie przynajmniej, żadnego wspomożenia, dofinansowania, jak to się wyraził 
pan Wojewoda. No to przyjmują na, no na własny rachunek. Oczywiście, my mamy tutaj w gminie już 
uchodźców. Na tą chwilę, o ile, z tego co ja wiem oczywiście, bo mogę o czymś nie wiedzieć. Te 
informacje są, wpływają tak różnie. Czasami się przypadkowo dowiadujemy. Jest około 23 osób na 
terenie naszej gminy. I z tego co wiem, dzisiaj przybędzie jeszcze 10 dodatkowych. Więc będzie 
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ponad 30 osób.I jeden z pensjonatów, pensjonat Oliwia, nie pytałem wprawdzie o pozwolenie, ale 
myślę, że nie miałby nic przeciwko temu. Pan Piotr Winiarz zaoferował swoją pomoc, jako pierwszy. 
Zadzwonił do mnie w piątek, gdzie ta sytuacja dopiero się rozwijała. No i u niego jest w tej chwili 18 
osób.I tak szczerze mówiąc, on nie baczy na to, czy on podpisze z tym Wojewodą tą umowę, czy nie 
podpisze, ale pomaga. Ja byłem tam kilka razy. Byliśmy dzisiaj. Podziękowania również dla pani 
Dyrektor, która wspomaga mnie w komunikacji z tymi obywatelami Ukrainy, ponieważ doskonale 
rozmawia po ukraińsku. Więc byliśmy jeszcze dzisiaj z panem Starostą i tak naprawdę, na tą chwilę 
nic tym uchodźcom nie brakuje. Na tą chwilę, są zabezpieczeni i jeszcze bym powiedział, na kilka 
dni do przodu. Więc i to dzięki panu Piotrowi, ale również mieszkańcom Rynu, którzy no jak się 
dowiedzieli, że tam są ci uchodźcy, po prostu donosili to, co mieli. Dzisiaj byłem świadkiem, byliśmy z 
panią Dyrektor, jak jedna z naszych mieszkanek była, widziała, zobaczyła, że tam ci mieszkający 
Ukraińcy suszą na poręczach ubranie i niosła nową suszarkę do tych ubrań, żeby przekazać tym 
osobom, które zamieszkują. Według mojej wiedzy, powtarzam według mojej wiedzy, to co wiem, to na 
terenie (...) To znaczy tak. Pierwsza grupa była 12 osób, z tego były 2 panie, 10 dzieci. W tej, dzisiaj 
w nocy przyjechały, przyjechało 6 osób z 4 dzieci. 2 panie, 4 dzieci. Są, tylko nie wiem. Wiem, że 1 
dziecko. Są 3 osoby poza Rynem. Nie mam upoważnienia, więc nie będę mówił gdzie. 2 osoby 
dorosłe i 1 dziecko .No i dzisiaj byli, był ktoś w Urzędzie, ale jeszcze nie mam informacji, jakie to (..) 
Wiem, że 2 osoby, ale dziś cały dzień byłem trochę zabiegany, więc nie miałem czasu się 
zorientować. Więc, podziękowania dla wszystkich mieszkańców gminy, za zaangażowanie. Wiem, że 
bo tu pan Przewodniczący również przekazał na jednym ze spotkań, że państwo również 
oferowaliście swoją pomoc. Oczywiście zobaczymy, jak to będzie wszystko wyglądało, bo może być 
taki czas, że będziemy musieli z tej pomocy skorzystać. I chcieli, oczywiście. Niemniej jednak, na tą 
chwilę (...) Aha i jeszcze jedna sprawa, żeby to wybrzmiało. Wszyscy uchodźcy mają zapewnioną 
opiekę medyczną. Gdzie oni by się nie pojawili, nie ma znaczenia, czy się wypisali w tych punktach, 
czy się nie wypisali. Jeżeli mają pieczątkę w dowodzie lub inny dokument, potwierdzający że 
przyjechali na teren Rzeczpospolitej po 24,czyli po wybuchu wojny, mają zapewnioną opiekę 
lekarską. Idą po prostu, do Ośrodka Zdrowia i muszą być przyjęci. Tu żeśmy się upewniali w naszym, 
czy oni o tym wiedzą. Już oni o tym wszystko, wszyscy wiedzą. Także, Narodowy Fundusz Pracy 
(...) Narodowy Fundusz Zdrowia, przepraszam, będzie za te osoby płacił. No, nie wiem jeszcze jakie 
informacje, pewnie o czymś tam zapomniałem. Jeżeli o czymś zapomniałem, to proszę pytać. 
Chciałbym jeszcze raz tutaj oficjalnie podziękować dla pana Piotra Winiarza. Ja z nim kilka razy 
dziennie, dzisiaj to chyba z 5 czy 6 razy rozmawiałem. Ale naprawdę, tak jak jest on zaangażowany w 
tą pomoc, to no pełny szacunek. No, pełny szacunek. Mam nadzieję, że oczywiście chociaż to jest 
taka nadzieja, że tak powiem, nadzieja. Pewnie nadzieją zostanie, że uchodźców nie będzie 
przybywało, ale widzimy co się dzieje za naszą wschodnią granicą. I ja myślę, że to niestety, jest 
dopiero dobry początek. I my zbieramy takie informacje, tak, kto może przyjąć tych uchodźców. Na 
razie, są preferowane duże zbiorowiska, gdzie można będzie przyjąć co najmniej te 20 osób. 
Niemniej jednak, jest już parę zgłoszeń, mamy parę takich zgłoszeń. Ale niemniej jednak 
niewykluczone, że również osoby prywatne i będą, jeżeli będą miały taką możliwość, no będą w 
pewnym momencie, no będziemy prosili o zakwaterowanie. To wszystko się dosyć dynamicznie 
rozwija, bo przecież musimy pamiętać o tym również, że właśnie przyjeżdżają tu dzieci, tak. Dzieci są 
w różnym wieku. Są w wieku, w tym pierwszym przypadku na przykład, od 2 do 17 lat. Więc, to są 
również dzieci w wieku szkolnym. No nie wiadomo jeszcze, bo pewnie będzie ten czas zapisywania 
do szkoły. Ale to raczej na zasadzie, ja inaczej sobie tego nie wyobrażam, na zasadzie opieki nad 
tymi dziećmi, przygotowania tych dzieci do ewentualnej dalszej nauki. Bo nie wyobrażam sobie, 
że te dzieci będą wrzucone w jakieś klasy i mają się uczyć, nie znając języka, nie znając specyfiki i 
tak dalej i tak dalej. Ale, to jest jeszcze przed nami. Dzisiaj żeśmy z panem Starostą trochę na ten 
temat rozmawiali. Powiem, że sytuacja nie jest łatwa. Konferencje są co jakiś czas. To Olsztyn, to 
Giżycko. Informacje są, wiele informacji jest niesprawdzonych, trzeba je weryfikować. Z tego co wiem, 
nie miałem czasu dzisiaj tego sprawdzić nie ukrywam, bo trochę też był taki zabiegany dzień, ale 
podobno już została złożona specustawa, w sprawie pomocy społecznej dla, do sejmu dla 
uchodźców. Nie wiem, jaki ona charakter przyjmie, jaką formę. Niemniej jednak, coś tam ma się 
pojawić. Dla nas to by o tyle sprawę ułatwiło, bo no dobrze. To przyjdzie ten czas, gdzie ludzie 
przyniosą coś do jedzenia, przyniosą ubrania i tak dalej. Ale nie wiemy, ile to będzie trwało, tak. To 
trzeba jakąś taką zorganizowaną pomoc nieść, bo to jest na razie spontaniczna. I świetnie, że taka 
jest, ale myślę, że to na dłuższą metę niestety nie wystarczy.  
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –    dzisiaj kilka telefonów odebrałem od tych, którzy w  
mojej okolicy mają obiekty do wynajęcia. Być może, panie Burmistrzu, czy nie byłaby taka możliwość, 
żeby oficjalnie na stronie miasta podać, upoważnić któregoś z pracowników, który zbierałby takie 
dane. 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  ale jest. Upoważnienie jest. 

 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  on szukał, szukał. Mówi, że nie znalazł.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –   na stronie jest podany numer telefonu. Pani Kasia akurat w 
sekretariacie, jest przeszkolona. Wie o co ma pytać, co ma notować. Także, to działa. Bo wiele osób 
dzwoni. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  więc tu też, to co powiedział pan Burmistrz. Na 
razie, wszystko działa na zasadzie dobroci serca naszych mieszkańców i Polaków. Bo państwo nie 
wiem, czy do końca ogarnia to czy nie, ale myślę, że więcej włożyły pracy w to samorządy i po prostu, 
każdy jeden Polak, który pomaga ludziom przyjeżdżającym z Ukrainy. No, ale państwo musi też jakoś 
to ogarnąć. Stąd, na początku była taka duża presja, żeby przede wszystkim, te osoby rejestrowały 
się, żeby wojewodowie wiedzieli, ile na terenie województwa jest tych osób, żebyśmy (...) Bo na razie 
informacje są takie, że powiedzmy granicę przekroczyło do wczoraj 430000, tak. A tak naprawdę, ile z 
tych osób przyjechało, tak jak ci nasi, nasze dzieci z tymi paniami, prosto z 
granicy do Rynu i nigdzie się nie, po drodze nie zarejestrowali. 
Więc są tutaj. Natomiast myślę, że sama wiedza nas tutaj w Rynie, że my ich mamy, bez jak gdyby 
poparcia to, że państwo już wie, że na terenie Polski jest tyle i tyle osób. Nie wszyscy potrzebują 
pomocy, niektórzy dają sobie radę. Niektórzy są u rodzin, znajomych. Wiem, że też wiele firm, które 
mają swoje przedstawicielstwa i pracowników na terenie Ukrainy, ściąga tych pracowników tutaj do 
Polski 
i zapewnia im też jakąś tam pomoc, przede wszystkim w zamieszkaniu i w życiu takim codziennym. 
No ale jest ta obawa, obym się mylił, 
obym no nie powiedział źle, ale może to trwać długo, a nawet bardzo długo. Więc, no nasze państwo i 
my wszyscy musimy się przygotować na 
to, że tym osobom trzeba będzie pomóc. Bo to teraz wszystko jest tak, na hurra, doraźnie. Wszyscy 
przyniosą, tak jak pan Burmistrz powiedział, przyszła pani, przyniosła suszarkę do ubrań, tak. Ale czy 
to będzie trwało przez miesiąc, 2, czy pół roku? No to za pół roku, może być różnie. Więc państwo 
musi to ogarnąć i zabezpieczyć. 
 
Pani J. Kryńska- Cieśla - ja właśnie a propos tego postępowania hurra. Panie Burmistrzu. Czy mamy 
w gminie powołany właśnie jakiś zespół, jakiś zespół kryzysowy właśnie do tych spraw? Żeby te 
sprawy jakoś uregulować, żeby one szło tak, właśnie tak z głową, że tak powiem, żeby nie na hurra. 
Czy, czy jest grupa osób, która właśnie się tym zajmuje? 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –    to znaczy, jeżeli będzie taka potrzeba, to na pewno tak. Proszę mi 
wierzyć, teraz mam, no od 3 dni to ja nie mam czasu tak naprawdę, na nic. Ale na razie, to 
ogarniamy. Na razie to ogarniamy. Jeżeli będzie taka potrzeba, to na pewno tak. Ale na razie, 
własnymi siłami, pracownicy też się angażują wszyscy. Więc, no dajemy radę. Krótko mówiąc, 
dajemy radę. 
 

Pani E. Fitza - Panie Burmistrzu, bo są różne głosy. Tak właściwie, to kontynuując pytanie pani 
Joanny. Czy my w Rynie mamy sztab kryzysowy, jako sztab kryzysowy, składający się z konkretnych 
osób, o konkretnych nazwiskach? 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiem szczerze, że za moich czasów on nie powstał. Z tego, chyba 
nie. Chociaż muszę to sprawdzić. To znaczy jest jednostka która zarządza, jest pan, który zajmuje się 
sprawami kryzysowymi. Ale czy sztab jest, tego nie powiem. Natomiast, on jest do powołania w 
każdej chwili. Natomiast, no w tej chwili pan Krzysztof dokładnie, bo się pan Krzysztof tymi sprawami 
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zajmuje, jest na bieżąco, dostaje informacje. Dostajemy (...) Ja będąc w domu, dostaję informację, 
uczestniczę w konferencjach. Całe szczęście, że te konferencje w większości się odbywają online, bo 
nie wiem jakby człowiek zdążył z tym wszystkim. Więc, mamy na pewno komórkę, ale czy mamy (...) 
Muszę to sprawdzić. Chyba nie. Za moich czasów, nie pamiętam, jak byłem radnym, czy taka 
postawała. Nie mam pojęcia. 
 
Pani E.Fitza - Mi się coś właśnie kojarzy, że jak gdzieś widziałam i nawet widziałam skład, w razie. 
Ale to było x lat temu, jeszcze zanim ja byłam radną. Więc, też nie chcę wprowadzać w błąd. Ale, 
kontynuując. Nie mamy, ale możemy powołać. Moja sugestia, ja myślę, że państwo zgodzą się ze 
mną, w większości chociażby. Może zróbmy to, zanim nadejdzie taka konieczność i będzie to na 
hurra. Dlatego, że później będą, załóżmy w tym konkretnym sztabie, będzie grono osób, które 
będzie postawione za przeproszeniem, pod ścianą i oni nie będą wiedzieli, co mają robić. Dać trochę 
czasu. Niech on nie będzie potrzebny. Niech on nie będzie potrzebny, ale niech będzie. W razie 
wielkiego, tak zwanego W. Dlatego, że potem będzie chaos jeszcze większy. Taka moja prośba i 
sugestia, żeby się nad tym pochylić głębiej, naprawdę.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – zobaczymy, zastanowimy się. Tu nie ma problemu z powołaniem. U 
nas, miejscowość jest na tyle nieduża, że my tak naprawdę na bieżąco współpracujemy ze Strażą, to 
jest jeden telefon. Współpracujemy z Policją, to jest 1 telefon. Także, no mamy tu taką sytuację dosyć 
komfortową, jeżeli chodzi o zarządzanie tego typu. Bo jak coś trzeba, dzwonię do prezesa, dzwonię 
do kierownika i jest okej. No i ale oczywiście trzeba zobaczyć, bo nie wiadomo w którą to stronę 
pójdzie. Ja to sprawdzę, bo nie chcę kłamać. Naprawdę, nie powiem czy jest. Ja się nigdzie nie 
natknąłem w żadnych zarządzeniach, w żadnych dokumentach. Ale bardzo możliwe, że jest taki sztab 
powołany. 
 
Pan I. Nieckarz - osoby, które przyjmą 20 osób, to otrzymają już wiemy o tym, że otrzymają 
dofinansowanie. Ale gdyby jakimś takim cudem zdarzyło się, że osoby, które przyjmą na przykład 4, 6 
osób tak, jakimś cudem byłoby tak, że nasz rząd nie będzie doposażał w jakieś pieniążki. Czy my 
mamy jakieś mechanizmy, już teraz tak zapobiegawczo, że potem moglibyśmy wspomóc te osoby, 
które przyjęły tutaj uchodźców? 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – finansowo, jeżeli nie będzie to co mówiłem, ma powstać ta 
specustawa. Za pośrednictwem Ośrodków Pomocy Społecznej, ma taka możliwość być. Natomiast, 
my nie możemy ani z kryzysówki, ani z żadnych innych pieniędzy, dać pieniędzy. Krótko mówiąc. 
Możemy jakieś materiały zakupić, możemy zrobić, no rzeczy, kupić jakieś rzeczy tak, ale nie możemy 
dać gotówki. O tak. Jeżeli będą przepisy, które będą regulowały to, na jakich zasadach, bo (...) Jak i 
wy pewnie słyszycie, ja też słyszę w telewizji informację, że będzie się należało 500 plus i tak dalej i 
tak dalej. Ale to na razie są zapowiedzi. Natomiast, nie mamy żadnych konkretów. Podobno, ma być 
procedowana bardzo szybko właśnie ta specustawa, bo tak to teraz wszystkie te ustawy, które mają 
w życie wejść szybko, się nazywa. I zobaczymy. Ja szczerze mówiąc, nawet żeśmy nie zaglądali, ja 
nie wiem. Pani Sekretarz zaglądała może na stronę? Ja też, nie miałem czasu nawet zajrzeć, co ona 
tam zawiera. Zobaczymy. No muszą być jakieś możliwości. Bo, no bo co? No jedzenie jedzeniem, ale 
potrzeba pieniędzy. Trzeba leki wykupić, trzeba no coś kupić takiego osobistego i tak dalej i tak dalej. 
No więc, zobaczymy jakie będą rozwiązania .My na tą chwilę, nie mamy żadnych możliwości, żeby 
finansowo, finansowo powtarzam.  
 
Pan I. Nieckarz – a w produktach? 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – jest możliwość, tylko zależy co. Jest możliwość, jest kryzysówka 
uruchomiona. RIO się wypowiedziało, że na tego typu cele można z kryzysówki skorzystać. 
Ale jak zwykle, jak pytamy o szczegóły, to każdy umywa ręce. No nie wiem, to trzeba dopytać, ale nie 
ma kogo. I tak to wygląda. Natomiast, no działamy. Jak nam będzie coś potrzeba, na pewno nie będę 
się wahał podjąć decyzji, żeby zakupić pewne rzeczy. Natomiast na tą chwilę, to co mówiłem, 
na razie ci obywatele Ukrainy, którzy przebywają na terenie naszej gminy, o których wiem, są 
zabezpieczeni. 
 

Pani E. Fitza - ja już troszeczkę w innym temacie. Cofnę się o kilka tygodni. I z tego miejsca, bardzo, 
bardzo serdecznie, w imieniu swoim i wiem, że też na pewno kilku, kilkunastu, a nawet i 
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kilkudziesięciu osób, może i nawet kilkuset, chciałam poprosić pana Andrzeja Mieczkowskiego, o 
przekazanie naszym druhom strażakom z Ochotniczej Straży Pożarnej, zarówno i w Rynie, jak i  
w Sterławkach Wielkich, serdeczne podziękowania za ogrom pracy, włożony 2 tygodnie temu,  
w trakcie tych nieziemskich nawałnic, które się odbyły u nas. Wiem, że panowie pracowali od 
wczesnych godzin porannych do późnych godzin nocnych. Więc, serdeczne podziękowania za waszą 
pracę, bo naprawdę gdyby nie wy, to no właśnie, mogłyby się różne gorsze rzeczy dziać. Także, 
serdecznie proszę podziękować. I panu również, dziękuję. To jeśli chodzi o te nawałnice. I jeszcze 
też, w imieniu całego sztabu WOŚP, bo jak wiemy 30 stycznia odbył się 30. Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Chciałam podziękować zarówno również też właśnie panom strażakom, na 
których zawsze można liczyć, wszystkim wolontariuszom, wszystkim darczyńcom. Państwu radnym 
również, bo też mieliście bardzo duży swój wkład, panu Burmistrzowi, wszystkim, wszystkim 
zaangażowanym. I przedsiębiorstwom za to, że wsparliście taką inicjatywę. Udało nam się zebrać 
bardzo dużo pieniążków. Na razie jeszcze nie będę mówiła o kwotach dlatego, że jesteśmy w trakcie 
rozliczania. Czekamy na potwierdzenie już z głównej bazy WOŚP-u, jakie to są konkretnie kwoty, 
wtedy ogłosimy. Natomiast, jest to prawie 2 razy tyle, ile w ubiegłym roku. Więc, serdecznie raz 
jeszcze dziękuję, za pełne zaangażowanie i wsparcie. 
 

 
Ad.23 Zamknięcie posiedzenia.        
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XL sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 

 
Protokółowała:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  
 
Bożena Dybała                                                                                     Juliusz Brant 
                    


